

IDRÆTSUDVALGSMØDE

Aarhus Universitets-Sport, Studenternes hus, Frederik Nielsens Vej 4, Byg. 1420,
8000 Aarhus C, www.aus.au.dk, E-mail: kommunikation@aus.au.dk

Mødedato: Tirsdag d.1 april kl.17:30

Mødelokale: Lokale M1.3 1427-142

Indkaldte: Erik Meineche Schmidt (Formand), Rasmus Wrang Andresen (Lommeulken), Mathilde Paustian (ASG), Daniel Larsen (ASV). Anders Vang Bjerrum (Aarhus Adventure), Asbjørn (ASC), Ditte Stoltze (Studenterrådet).

AU-Sport: Johan Obenhausen Selmer, Anne Johansen og Ronja Engstad Poulsen.

Fraværende: Anne Johansen (AU-sport), Ditte Stoltze (Studenterrådet).

Dagsorden

Formalia

1. Valg af referent
2. Godkendelse af referat fra sidst
3. Godkendelse af dagsorden

Information

1. Vores associerede klub Roundnet Aarhus
 - a. Roundnet har taget kontakt til Johan fra AU Sport i forbindelse med deres afholdelse af en europæisk turnering den 9. august 2025. Johan bidrager med sin erfaring inden for eventplanlægning samt de ressourcer, AU Sport kan stille til rådighed.
 - b. Han spørger desuden, om Roundnet bør blive en del af vores klubber. Roundnet ønsker et formelt samarbejde, hvor de får hjælp af os, låne vores udstyr som vi bruger til DSFI og have au-sport med som brand. De holder til ved Ingerslevs Boulevard, ved institut for idræt.
 - c. Johan er imponeret af foreningens evne til samarbejde med kommunen og lokaleaktører. Universitetet virker også investeret i projektet.
 - d. Erik (formand) synes det er en naturlig udvikling, når de nu er associeret.
2. Cykelløb i universitetsparken d.5 august.
 - a. Asbjørn (ASC): Vi har fået tilladelse med forbehold, så vi går ud fra, at det lykkes.
 - b. Erik: AU-sport indgår den formelle aftale med universitetet. Erik kontakter de relevante parter herfra.
 - c. Johan (Au-sport): Har i brug for vores hjælp i AU-sport?
 - d. Asbjørn (ASC): Rigtig gerne! Eksempelvis hjælp til kommunikationsplan.

- e. Johan: I kan også låne det materiel vi bruger fra DSFI – vi har blandt andet bomme. Derudover har vi kontakter igennem AU Run til bar, bænke, ståborde og telte mm. Samt en kontaktperson i forhold til koordinering med AU via. DSFI.
 - f. Asbjørn går videre med projektet og kontakter os i AU-sport, hvis han har brug for hjælp.
3. Dato til næste repræsentantskabsmøde
- a. Næste repræsentantskabsmøde bliver tirsdag d.3 maj kl.18:30.
 - b. Erik inviterer Jens Bundgaard

Diskussion/beslutninger

1. Nyt om universitetets haller
- a. Erik (formand): Forestillede sig at au-sport skulle prioriteres og tildeles haltider i de nye hallerne.
 - b. Hallerne ligger tæt på universitetsparken, men det er ikke fuldstørrelses haller. Der er desuden ikke spejle, men det kunne etableres.
 - c. Mathilde (ASG) er interesseret i at flytte rytmeholdet dertil, hvis der installeres spejle og musikudstyr.
 - d. Erik (formand): Den mest vidtgående forespørgsel ville være at få råderet over én af hallerne, men det indebærer et stort ansvar, da vi i så fald også står for udlejningen. Erik har talt med volleyball-, basketball- og badmintonklubberne. Volleyball ønsker at udvide, mens de to andre klubber er tilfredse med deres nuværende faciliteter, men ville gerne bytte haller for at undgå at have haltider langt fra centrum. Kommunen ønsker dog ikke blot at forflytte eksisterende brugere, da støtte afhænger af at aktivere flere idrætsudøvere.
 - e. Hovedudfordringen ved at drive en hal er at sikre brug i dagtimerne.
 - f. Asbjørn (ASC): Tre store skoler i nærområdet kunne måske være interesserede i at benytte hallen i dagtimerne?
 - g. Johan (Au-sport): Ser klare udfordringer, da han tvivler på, at vi eller kommunen kan fylde hallen i alle dagtimerne. Det afhænger af, om hallen drives som en privat hal med kommunale tilskudstimer – som i Annexhallen, hvor vi betaler per time. Der skal også afklares, om universitetet dækker strøm og hjælper med driften. En privat hal er markant dyrere end en kommunalhal, hvilket kan gøre det økonomisk urealistisk for nogle klubber.
 - h. Asbjørn (ASC): Vores ønske er at få fortrinsret til hallen.
 - i. Erik (formand): Der kan også være et argument for at samle flere aktiviteter og skabe et fælles idrætsmiljø. Der findes flere modeller, men det vil belaste AU Sports daglige ledelse. Erik vil kontakte de øvrige klubber, der har behov for haltider, for at undersøge interessen.
Liste om hvilke klubber der er oplagt at leje hallen ud: Basket, gymnastik, badminton, volleyball, fægtning, håndbold, kenikan, ultimate, floorball og roundnet. (Ultimate og roundnet spiller udendørs om sommeren, de resterende er i hallen hele året rundt)
 - j. Johan (Au-sport): Vi kunne undersøge muligheden for et kælderlokale ved hallerne til opbevaring af redskaber for klubber med pladsmangel. Der er også potentiale for, at andre studieklubber kan få adgang til hallen.
 - k. Rasmus (lommeulken): Kunne hallen lejes ud til badminton i hverdage, så vi undgår at bruge Annexhallen?

- l. Johan (Au-sport): Det afhænger af økonomien og om vi får kommunalt tilskud i hallen. Håndbold kan ikke flytte 100 %, da de ikke kan have hjemmebane i de nye haller, som er for små.
- m. Anders (adventure): Er der klatrevæg i hallen?
- n. Erik (formand): Det er usikkert.
Erik kontakter de øvrige klubber, der bruger haller, og den daglige ledelse vil derefter drøfte situationen. Måske vi indkalder til et ekstraordinært møde.

Afrunding

1. Eventuelt: Surf-tur og nye initiativer

- a. Johan (Au-sport): Flybilletten til Marokko er steget markant i pris. Vi ønsker at ændre konceptet, så det vi tilbyder i au-sport, er mere økonomisk tilgængeligt for studerende - eks vandreture.
- b. Surfturen afholdes som planlagt i år.
- c. Vores nye kollega Anne, vil gerne arrangere aktiviteter her i Danmark og vi har en anden kontakt der gerne vil arrangere vandreture til Norge.
- d. Vi kunne investere i udstyr som studerende og foreninger kunne låne, til at arrangere billigere ture i vores nærområde. Studerende kan lave arrangementer i vores navn.
- e. Adventure og lommeulken kunne have interesse i det.
- f. Johan vil gerne undersøge hvad det vil koste med noget holdbart udstyr.
- g. Mathilde (ASG): God idé at sadle om og god idé at låne udstyr først, så vi kan se om der er interesse for det.
- h. Erik (formand): Det skal være udstyr som står i relation til de klubber vi har.

2. Næste IU-møde

- a. Erik (formand): Vi indkalder om nødvendigt til et møde inden repræsentantskabsmødet.